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Protokoll 9/2023 

Fört vid Hägersten-Älvsjös pensionärsråds sammanträde 

onsdagen den 18 oktober 2023 kl. 10:30-12:00, Telefonvägen 

30 

 
 

Ledamöter   Christer Bertling Ordförande (PRO) 

  Gunnar Carlsson Vice ordförande (SPF) 

Katrin Wicén (PRO) 

Birgitta Airas (SPF) 

Inga Lundvall (SKPF) 

 

Ersättare  Torbjörn Sundsgård (SPF) 

Ing-Britt Falk (PRO) 

Irene Svensson (SPF) 

Håkan Jarmar (SPF) 

Vakant (PRO) 

 

Övriga närvarande Eva Alama Avdelningschef 

Annelie Johansson Sekreterare 

Clas Cederlid, trygghetsstrateg 

Emma Ekegren, lokalpolis Globen 

Martin Hämmerli, lokalpolis Skärholmen 

 

Justerare   Christer Bertling (PRO), Inga Lundvall (SKPF) 

 

Datum för justering  2023-10-20 

Paragraf   §§1-7 

Sekreterare   Annelie Johansson 
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§ 1 
Sammanträdets öppnande och godkännande av 
dagordningen 

Ordförande öppnar mötet och dagordningen godkänns. 

 

Medlemmarnas organisationstillhörighet samt närvaro: 

 

Närvarande medlemmar: 

Christer Bertling (OPOL) PRO  

Katrin Wicén (OPOL) PRO 

Inga Lundvall (OPOL) SKPF 

 

Ersättare: 

Ing-Britt Falk (OPOL) (PRO) 

Irene Svensson (OPOL) (SPF)  

Håkan Jarmar OPOL) (SPF) 

Förhindrade: 

Gunnar Carlsson (OPOL) SPF 

Birgitta Airas (OPOL) SPF 

Torbjörn Sundsgård (OPOL) SPF 

§ 2 
Val av justerare 

Christer Bertling PRO och Inga Lundvall SKPF valdes att justera 

dagens protokoll. Justering av protokollet sker 20 oktober via mejl. 

§ 3 
Tema Brottsförebyggande och trygghet för äldre 

 

Clas Cederlid, trygghetstrateg tillsammans med lokalpolis Emma 

Ekegren samt Martin Hämmerli informerar om vilka insatser som 

görs inom ramen för trygghetsprogrammet och 

samverkansöverenskommelsen.  

Trygghetsprogrammet håller på att revideras, kommer inte bli 

några större förändringar och det som tas upp i programmet är 

arbeten som förvaltningen redan gör idag. Rådet önskar ta del av 

den reviderade trygghetsprogrammet.  

 

Äldre ingår i gruppen utsatta och särskilt sårbara grupper som är ett 

av de 5 prioriterade områdena som förvaltningen arbetar med, 

tillsammans med andra myndigheter och civilsamhället.  

Rådet undrar vart föreningslivet kommer in i arbetet, de är en viktig 

aktör som kan hjälpa till.  
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I arbetat som sker genom platssamverkan så bjuds föreningslivet in 

samt andra aktörer som är kopplade till den platser för ett 

samverkansarbete. 

 

Rådet framför att fler äldre känner sig otrygga idag utifrån det som 

sker i samhället. Och hur ska de äldre agera till exempel om det 

kommer en person och ringer på dörren och utger sig för att vara 

från hemtjänsten?  De kan inte legitimera sig eller har inga 

namnskyltar. Vad säger avtalen för hemtjänsten, ska de inte kunna 

legitimera sig? Återkommer i frågan om vad som står i avtalen och 

uppdragsbeskrivningarna för hemtjänsten.  

 

Förvaltningen genomför trygghetsvandringar och 

trygghetsinventeringar vilka är viktiga för att förvaltningen ska få 

information om platser som medborgare upplever som otrygga. 

Förslag om att anordna en trygghetsvandring dagtid för att se om 

fler äldre medverkar. Inventeringarna resulterar i att flera 

synpunkter som inkommer till förvaltningen, oftast rör det mer om 

halkbekämpning osv. De synpunkterna förs vidare till de som 

ansvarar för park i förvaltningen.  

Samverkan med pensionärsrådet och pensionärsorganisationer 

behöver finnas och användas som informationskanaler för att sprida 

viktig information om brott mot äldre. Skickas ut information idag 

via de kontaktkanalerna men även att information kommer ut till 

äldreomsorgens verksamheter. Polisen sprider information mer 

allmänt riktat. Frågan är hur information sprids till övriga seniorer i 

stadsdelen som inte är inom äldreomsorgens verksamheter eller i 

pensionärsorganisationer. Rådet föreslår en större 

informationssatsning för att nå ut till fler. Förvaltningen tar med sig 

förslaget och för att se på vilket sätt förvaltningen kan arbeta vidare 

med förslaget.  

 

§ 4 
Aktuell information från förvaltningen 

 Våld i nära relation 

Biståndshandläggarna på beställarenheten har utbildning inom våld 

i nära relation och enheten har en rutin för hur de ska arbeta inom 

området. Handläggarna ska på rutin ställa frågor om våld när de 

träffar den äldre. Kan vara svårt att ställa frågorna vid alla möten 

då det ska ske enskilt men det finns lösningar för det.  

Nu ses en ökning av våld i nära relation kopplat till barn som 

utsätter sina äldre föräldrar för någon form av våld t ex. ekonomisk 

våld eller försummelse. En annan kategori där våld i nära relation 

kan förekomma är kring personer som har demens sjukdom, inget 

nytt utan har funnits hela tiden. 
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Beställarenheten samverkar med RVC relationsvåldcentrum som är 

de som utreder våldet, riskbedömer och utför insatser, samtal 

och/eller skyddat boende. 

Beställarenheten ingår i olika nätverk dels i stadsdelen men det 

stadsövergripande nätverket. På enheter har de även några 

biståndshandläggare som har fördjupade kunskaper kring våld i 

nära relation som övriga handläggare kan ta stöd av. 

 

Rådet önskar bjuda in Anna Tsekas Enhetschef för 

Relationsvåldcentrum till ett sammanträde framöver, 

rådssekreterare kommer att bjuda in Anna. 

 

 Brukarundersökningen 2023 

Skickas med som en bilaga till protokollet. Inga stora förändringar 

från förgående år. Undersökningen avser egen regi och privata 

utförare. Genomfördes mitten av mars till mitten av maj 2023.  

 

Brukarundersökningen för särskilda boenden, antal svarande 206 

personer vilket är 39,9 % av de tillfrågade, nationell svarsnivå 45,3 

%. Att ha med i analysen är att flera av de svarande är annan 

person till exempel anhörig.  

Områden som ökat är nöjdhet med aktiviteter och utevistelse och 

området med försämring är personalen inte ha tillräckligt med tid 

hos brukaren samt färre som vet vart de ska vända sig för att 

framföra synpunkter eller klagomål. 

 

Brukarundersökningen för hemtjänst, antal svarande 835 personer 

vilket är 59,2 % av de tillfrågade, nationell svarsnivå 57,8 %. 

Förbättringar har skett gällande handläggaren beslut är anpassat till 

behov, lätt att komma i kontakt med personal samt att personalen 

meddelar om tillfälliga förändringar i förväg. Försämring har skett 

gällande om de fick välja utförare samt vart de ska vända sig för 

synpunkter och klagomål.  

 

 Budget 2024 

Presentation om vilka förändringar som är för äldreomsorgen under 

2024 samt vilka områden som äldreomsorgen fortsätter att arbeta 

vidare med. Presentationen skickas med protokollet. 

Workshop görs vid nästa sammanträde utifrån budget och rådet får 

möjlighet att framföra sina synpunkter.  

 

§5 

Anmälan av protokoll 

Stadsdelsnämndens sammanträde 28 september 2023  
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Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

KPR:s sammanträde 19 september 2023 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

Pensionärsrådets sammanträde 20 september 2023 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

§ 6 
Ärenden till Stadsdelsnämnden 

Ärende 7 förslag till detaljplan för del av fastigheten 
Lövholmen 12 

Lokaler för kultur Lövholmen innehåller idag även lokaler för 

kulturutövare och föreningsliv. I Beckers huset finns ett stort antal 

ateljéer och kontor för konstnärer och småföretagare i de kreativa 

näringarna. Förvaltningen anser att dessa lokaler bör få finnas kvar 

istället för att byggas om till bostäder. Det är brist på denna typ av 

lokaler med rimlig hyra och detta kulturella nav är viktigt för både 

stadslivet i området och utvecklingen av hela stadens kulturliv, 

förening och näringsliv. Även samlingslokaler är något som 

efterfrågas, framför allt av föreningslivet. Det är viktigt vad 

förvaltningen påtalar och lokaler för det beskrivning verksamheten 

finns kvar i området och det till rimliga hyror. Aktivitetsytor för 

barn och ungdomar samt hänsyn till de äldres behov måste iakttas 

liksom miljöfrågor. 

Ärende 8 Förslag till detaljplan för del av fastigheten 
Västberga 1:1 in till Lisebergsvägen 

Pensionärsrådet har lämnat synpunkter om att se till de äldres 

behov i samband med bebyggelsen och även under och efter. 

Hyresrätter till rimliga kostnader som även pensionärer kan bo i. 

Ärende 15 Anmälan av rapporter och diarieförda ärenden 

Rådet har fått en dragning av brukarundersökningen. 

§ 7 
Övriga frågor 

Pensionärsrådet vill ha en diskussion kring mässhallarna. Rådet 

kommer att ta upp frågan vid mötet med politikerna den 9 

november. 

Nästa sammanträde är 15 november kl. 10:30 


